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ZAPISNIK 
41. sjednice  Povjerenstva  za vanjske poslove 

Zastupničkog doma  Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, 
održane 31. 3. 2009. 

 
 
Sjednica Povjerenstva započela je u 12 sati. Sjednici su nazočili članovi Povjerenstva: 
Slavko Matić, Milica Marković, Azra Hadžiahmetović, Milorad Živković, Husein Nanić, 
Sadik Ahmetović,  Denis Bećirović i Sefer Halilović. 
Sjednici je nakratko nazočila Azra Alajbegović. 
 
Osim članova Povjerenstva, sjednici su bili nazočni i: Sead Avdić i Alija Muminović iz 
Ministarstva vanjskih poslova BiH, Miroljub Krunić iz Ministarstva financija i trezora BiH, 
Ammar Miraščija iz Ministarstva civilnih poslova BiH, Nenad Klačar iz Ministarstva vanjske 
trgovine i ekonomskih odnosa BiH i Mirko Šekara iz Ministarstva komunikacija i prometa  
BiH. 
 
Zapisnik su vodili Merdžana Iglica, tajnica Povjerenstva za vanjske poslove, i Miroslav 
Stanišić, stručni suradnik u Povjerenstvu za vanjske poslove.     
 
Predsjedatelj Slavko Matić na početku sjednice pozdravio je nazočne članove 
Povjerenstva za vanjske poslove i predstavnike Vijeća ministara BiH.  
 
Potom je predsjedatelj Slavko Matić predložio zamjenu redoslijeda točaka dnevnog reda iz 
poziva, te da točka 2. bude razmatrana iza točke 3. dnevnoga reda. Potom je za 41. 
sjednicu jednoglasno usvojen sljedeći 
                                                         

DNEVNI  RED 
 
1. Usvajanje Zapisnika 40. sjednice Povjerenstva; 
2. Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje: 

a) Sporazuma o financiranju između Bosne i Hercegovine i Komisije Europskih 
zajednica glede prekograničnog programa između Bosne i Hercegovine i Crne Gore 
za 2007. godinu, na temelju instrumenta pretpristupne pomoći, komponenta II – 
prekogranična suradnja (resorno ministarstvo: Ministarstvo financija i trezora BiH);  

b) Aranžmana između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Koreje u vezi sa zajmom 
sredstava Fonda za unapređenje ekonomske suradnje (resorno ministarstvo: 
Ministarstvo financija i trezora BiH); 

c) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Crne Gore o znanstveno-tehničkoj 
suradnji (resorno ministarstvo: Ministarstvo civilnih poslova BiH); 
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d) Sporazuma između Kraljevine Belgije i Republike Albanije, Bosne i Hercegovine, 

Republike Hrvatske, Bivše Jugoslavenske Republike Makedonije, Republike 
Moldavije, Crne Gore, Republike Srbije i Misije za privremenu upravu UN-a na 
Kosovu, u ime Kosova, u skladu s Rezolucijom Vijeća sigurnosti 1244 o povlasticama 
i imunitetima Tajništva Sporazuma o slobodnoj trgovini u središnjoj Europi (resorno 
ministarstvo: Ministarstvo vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH); 

e) Ugovora o izvedbama i fonogramima Svjetske organizacije za intelektualno 
vlasništvo (resorno ministarstvo: Ministarstvo vanjske trgovine i ekonomskih odnosa 
BiH); 

f) Ugovora o autorskom pravu Svjetske organizacije za intelektualno vlasništvo 
(resorno ministarstvo: Ministarstvo vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH); 

g) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Bugarske o 
međunarodnom cestovnom prijevozu putnika i roba (resorno ministarstvo: 
Ministarstvo komunikacija i prometa BiH); 

3. Razmatranje Prijedloga zakona o postupku sklapanja i provođenja međunarodnih 
ugovora radi davanja mišljenja (predlagatelj: Vijeće ministara BiH); 

4. Razmatranje Orijentacijskog radnog plana Povjerenstva za vanjske poslove u 2009. godini; 
5. Razmatranje dopunjenog Izvješća o radu Ministarstva vanjskih poslova BiH u 2008. godini; 
6. Razmatranje Plana rada Ministarstva vanjskih poslova BiH za 2009. godinu; 
7. Razmatranje informacije o međunarodnim ugovorima i sporazumima za ratificiranje u 2009. 

godini (materijal MVP-a BiH);  
8. Izvješća i materijali pristigli  Povjerenstvu: 

• Zabilješka sa sastanka članova Zajedničkog povjerenstva za europske integracije PSBiH 
s Jelkom Kacinom, zastupnikom u Europskom parlamentu, u svojstvu izaslanika Hansa 
Gerta Potteringa,  

• Informacije o raspravi o BiH na sastanku Vijeća EU za opće poslove i vanjske odnose, 
16. 3. 2009. godine u Bruxellesu (sačinitelj: MVP BiH), 
1. Pismo Solana – Rehn ministrima vanjskih poslova EU od 13. 3. 2009. 
2. Zajednička akcija Vijeća EU o imenovanju EUSR-a u BiH, 

• Izvješće o posjetu ministra vanjskih poslova BiH, Svena Alkalaja, Alžiru (sačinitelj: MVP 
BiH), 

• Zajednički prijedlozi imena sudionika na okruglom stolu o temi: ''Poboljšanje poštivanja 
vojno-političkih obveza BiH unutar UN-a i OESS-a ( materijal Misije OESS-a u BiH), 

• Pismo ministra vanjskih poslova BiH Svena Alkalaja predsjedniku Narodne skupštine 
Republike Srpske, Igoru Radojičiću; 

9. Tekuća pitanja;  
- Informacija tajnika Povjerenstva o terminima posjeta Estoniji i Švicarskoj. 

 
Ad-1. Usvajanje Zapisnika 40. sjednice Povjerenstva   
 
Zapisnik 40. sjednice Povjerenstva za vanjske poslove usvojen je jednoglasno, bez 
primjedaba. 
 
Ad-2. a) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma o financiranju 
između Bosne i Hercegovine i Komisije Europskih zajednica glede prekograničnog 
programa između Bosne i Hercegovine i Crne Gore za 2007. godinu, na temelju 
instrumenta pretpristupne pomoći, komponenta II – prekogranična suradnja  
 
Miroljub Krunić iz Ministarstva financija i trezora BiH kazao je da je Sporazum pripremljen 
u skladu s važećim procedurama. Resorno ministarstvo predlaže da Povjerenstvo dâ 
pozitivno mišljenje za ratifikaciju ovoga Sporazuma. 
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Nakon toga su članovi Povjerenstva jednoglasno dali pozitivno mišljenje Zastupničkom 
domu u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 
 
Ad-2. b) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Aranžmana između Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Republike Koreje u vezi sa zajmom sredstava 
Fonda za unapređenje ekonomske suradnje 
 
Miroljub Krunić iz Ministarstva financija i trezora BiH istaknuo je kako je ovo okvirni 
sporazum  između Republike Koreje i Bosne i Hercegovine i odnosi se na sektor 
zdravstvene skrbi. Visina kredita je 50 milijuna američkih dolara i sredstva će biti 
ravnomjerno raspodijeljena za potrebe financiranja zdravstvenog sektora obaju entiteta. 
Ugovorenim Aranžmanom osigurani su povoljni kreditni uvjeti za financiranje ovih potreba. 
Rok otplate je 22 godine, s 5 godina grejs perioda i kamatnom stopom od 1,5%.  
 
Nije bilo rasprave te su članovi Povjerenstva, sa sedam glasova „za“ i jednim „suzdržanim“ 
glasom, dali pozitivno mišljenje Zastupničkom domu u vezi s ratifikacijom ovoga 
Aranžmana.  
 
Ad-2. c) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Crne Gore o znanstveno-tehničkoj suradnji  
 
Ammar Miraščija iz Ministarstva civilnih poslova BiH izvijestio je da je Sporazum potpisan 1. 12. 
2008. godine za vrijeme posjeta Bosni i Hercegovini izaslanstva Vlade Crne Gore. Kazao je da od 
zemalja zapadnog Balkana BiH je ovakve sporazume do sada smo potpisala sa Srbijom, 
Hrvatskom i Albanijom. Sporazumom se uređuju pitanja vezana uz znanstveno-tehničku suradnju 
i suradnju dviju zemalja u području znanstvenoistraživačkog rada, zajedničkih projekata, 
organiziranja simpozija, seminara te razmjene iskustava.   
 
Nije bilo rasprave pa su članovi Povjerenstva jednoglasno dali pozitivno mišljenje Zastupničkom 
domu u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 
 
 Ad-2. d) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Kraljevine 
Belgije i Republike Albanije, Bosne i Hercegovine, Republike Hrvatske, Bivše 
Jugoslavenske Republike Makedonije, Republike Moldavije, Crne Gore, Republike Srbije i 
Misije za privremenu upravu UN-a na Kosovu, u ime Kosova, sukladno Rezoluciji Vijeća 
sigurnosti 1244 o povlasticama i imunitetima Tajništva Sporazuma o slobodnoj trgovini u 
središnjoj Europi  
 
Nenad Klačar iz Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH izvijestio je da je 
regionalnim Sporazumom o slobodnoj trgovini (CEFTA) uspostavljeno Tajništvo sa sjedištem u 
Bruxellesu, izabran je direktor te prateće stručno i administrativno osoblje. Ovim Sporazumom 
zemlje potpisnice CEFTA-e su s Belgijskom vladom potpisale poseban sporazum kojim se 
Tajništvu CEFTA-e daje međunarodno-pravni subjektivitet, a osoblju Tajništva priznaju imunitet i 
povlastice onako kako se priznaje i drugim diplomatskim misijama i diplomatskim 
predstavništvima u Kraljevini Belgiji. 
 
Nije bilo rasprave pa su članovi Povjerenstva jednoglasno dali pozitivno mišljenje Zastupničkom 
domu u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 
 
Ad-2. e) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Ugovora o izvedbama i 
fonogramima Svjetske organizacije za intelektualno vlasništvo 
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Nenad Klačar iz Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH podsjetio je na obvezu 
BiH da, kao dio integracijskih procesa, osigura odgovarajuću razinu zaštite prava intelektualnog 
vlasništva na svome teritoriju.  BiH je preuzela obvezu usvajanja odgovarajućeg zakonodavstva 
kako bi, prema Sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju s EU, zaštitu intelektualnog vlasništva 
dovela na razinu kakva je u zemljama Europske unije. Ugovor je u biti dopuna Rimske konvencije 
o zaštiti umjetnika izvođača, proizvođača fonograma i radiodifuznih organizacija. Ovakvim 
međunarodnim ugovorima osigurava se zemljama koje pristupe Konvenciji pravo nacionalnog 
tretmana.  
 
Ad-2. f) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Ugovora o autorskom pravu 
Svjetske organizacije za intelektualno vlasništvo  
 
Nenad Klačar o ovome je Ugovoru naglasio kako se njegovim potpisivanjem ulazi u članstvo 
Bernske konvencije, a BiH je već članica. Ovim se Ugovorom zaštita autorskog prava proširuje na 
još dva područja, a to su zaštita računalnih programa i zaštita baza podataka, te se autorima daje 
mogućnost da distribuiraju, iznajmljuju i javno objavljuju svoje autorske radove. 
 
Članovi Povjerenstva jednoglasno su dali pozitivno mišljenje Zastupničkom domu za ratificiranje 
ovih dvaju ugovora.  
 
Ad-2. g) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća 
ministara BiH i Vlade Republike Bugarske o međunarodnom cestovnom prijevozu putnika 
i roba 
 
Mirko Šekara iz Ministarstva komunikacija i prometa BiH rekao je kako je ovo jedan u nizu 
sporazuma koje BiH sklapa s drugim državama. Sporazum je sklopljen na temelju reciprociteta i 
obuhvaća prijevoz putnika i roba. Prijevoz roba može biti tranzitni, bilateralni i prijevoz za treće 
zemlje.  
 
Nije bilo rasprave pa su članovi Povjerenstva jednoglasno dali pozitivno mišljenje Zastupničkom 
domu u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 
 
Ad-3. Razmatranje Prijedloga zakona o postupku sklapanja i provođenja 
međunarodnih ugovora radi davanja mišljenja - predlagatelj: Vijeće ministara BiH  
 
Sead Avdić iz Ministarstva vanjskih poslova BiH istaknuo je da postojeći Zakon iz 2000. godine 
stvara mnogo problema za BiH u smislu usporavanja euro-atlantskih integracija i asocijacija te 
sklapanja bilateralnih sporazuma, njihove ratifikacije, deponoranja itd. Stoga je izrađen novi 
Zakon o postupku sklapanja i provođenja međunarodnih ugovora u kojem je primijenjen posve 
novi pristup, shodno međunarodnom pravu, u definiranju pokretanja postupka, pregovora, 
sklapanja, ratifikacije, potpisivanja, provedbe itd. Novi Prijedlog zakona ubrzava postupak 
sklapanja međunarodnih sporazuma, posebice bilateralnih, jer obvezuje Ministarstvo vanjskih 
poslova BiH da sporazum za 30 dana dostavi Vijeću ministara BiH na razmatranje i prihvaćanje, 
a Vijeće ministara obvezuje da sporazum dostavi Predsjedništvu BiH najkasnije za 60 dana.  
 
Alija Muminović iz Ministarstva vanjskih poslova BiH je glede ekonomskog aspekta rekao kako 
je evidentno da nema kvalitetne ekonomske suradnje bez unaprijed reguliranih ugovornih 
odnosa.  
 
Milorad Živković bio je mišljenja da za donošenje ovoga Zakona nema ničeg spornog u pogledu 
ustavne osnove te će ga podržati radi ubrzavanja procedura za donošenja međunarodnih 
ugovora. Iznio je primjedbe na dvije stvari: u člancima Zakona nema dosljednosti (što se može 
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podvesti pod tehnički ispravak) i u nekoliko je članaka Zakona potrebno pojasniti odredbe, 
osobito u čl. 1. i 4. Također je najavio da će podnijeti tri amandmana kada Zakon dođe u 
amandmansku fazu.  
 
Slavko Matić pohvalio je Ministarstvo vanjskih poslova BiH i Vijeće ministara BiH što su reagirali 
na nešto što je Povjerenstvo za vanjske poslove zaključilo prije godinu dana, a to je da su 
trenutno važeći akti kojima se regulira način i procedure sklapanja Sporazuma neadekvatni, 
zastarijeli i da je potrebno izraditi novi zakon. 
 
 Nakon toga su članovi Povjerenstva jednoglasno donijeli zaključak kojim daju pozitivno mišljenje 
o načelima Prijedloga  zakona o postupku sklapanja i provođenja međunarodnih ugovora u 
prvom čitanju.  
 
Ad-4. Razmatranje Orijentacijskog radnog plana Povjerenstva za vanjske poslove u 2009.  
 
Milica Marković dostavila je svoj prijedlog dopune Orijentacijskog plana Povjerenstva za vanjske 
poslove u 2009. godini. Budući da nijedan drugi član Povjerenstva nije dostavio svoj prijedlog, 
zaključeno je ovu točku razmatrati na sljedećoj sjednici na kojo bi eventualno objedinili sve nove 
prijedloge i Povjerenstvo se o njima izjasnilo. 
 
Ad-5. Razmatranje dopunjenog Izvješća o radu Ministarstva vanjskih poslova BiH u 2008.  
 
Sead Avdić povezao je ovu s prethodnom točkom dnevnoga reda, kazavši kako bi Ministarstvo 
vanjskih poslova moglo doprinijeti Orijentacijskom radnom planu Povjerenstva za vanjske 
poslove u 2009. godini, predlažući obilazak Ministarstva, upoznavanje Povjerenstva sa 
sektorima i odsjecima Ministarstva vanjskih poslova, pa i plan putovanja. 
 
U vezi s  točkom 5. dnevnoga reda Sead Avdić rekao je da je Predsjedništvo BiH odgovorno za 
vođenje vanjske politike Bosne i Hercegovine. Povjerenstvo još uvijek nema jasno razgraničene 
nadležnosti Parlamenta, Predsjedništva i Vijeća ministara odnosno Ministarstva vanjskih 
poslova BiH. Ministarstvo vanjskih poslova je uz dopunjeno Izvješće dostavilo i radni materijal 
pod nazivom ''Strateški pravci razvoja ekonomske diplomacije u Ministarstvu vanjskih poslova 
BiH'', te je u proteklih šest mjeseci radilo na restrukturiranju Odsjeka ekonomske diplomacije u 
Sektor ekonomske diplomacije, što bi trebalo unijeti novu dimenziju u rad ovoga Ministarstva. 
 
Alija Muminović iz Ministarstva vanjskih poslova BiH u svom je obraćanju istaknuo da 
Ministarstvo prihvaća sugestije Povjerenstva za vanjske poslove dane na sjednici na kojoj je 
razmatrano Izvješće o radu Ministarstva vanjskih poslova BiH za 2008. godinu i uzelo ih je u 
obzir u izradi dopunjenog izvješća. Pitanja Povjerenstva uglavnom su se odnosila na  
ekonomsku diplomaciju, unutarnje odnose u Ministarstvu vanjskih poslova BiH i poboljšavanje 
imidža BiH u svijetu. Veći dio primjedaba i sugestija Povjerenstva uvršten u Plan rada za 2009. 
godinu, a spomenuo je i prijedlog da Povjerenstvo za vanjske poslove posjeti MVP kako bi na 
licu mjesta ostvarilo uvid u nadležnosti MVP-a, kao tijela zaduženog za provedbu vanjske 
politike i Zakonom o Vijeću ministara definirane nadležnosti MVP-a. 
 
Milorad Živković zahvalio se predstavnicima Ministarstva vanjskih poslova BiH, dodajući kako je 
za ovu temu ipak potrebno da sjednici nazoče ministar ili zamjenica ministra.  Spomenuo je da je 
u prošlom sazivu PSBiH bilo govora o Platformi provdbe vanjske politike BiH, koju je 
Predsjedništvo dostavilo Parlamentarnoj skupštini. Tada je bilo riječi o obratnoj nadležnosti za 
vođenje vanjske politike u BiH, pa smatra da je nastavljen takav način vođenja politike u BiH jer 
se u Predsjedništvu BiH ne mogu dogovoriti o osnovnim stvarima u vezi s vođenjem politike, 
poglavito sa susjedima. Ima dojam da je Ministarstvo vanjskih poslova BiH preuzelo 
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izvanustavnu nadležnost da samo kreira i vodi vanjsku politiku, pri čemu ne provodi politiku koju 
odredi Predsjedništvo BiH. Shodno tome, nije spreman glasovati za Izvješće Ministarstva 
vanjskih poslova BiH jer MVP nije odgovorio svome zadatku i ustavnim nadležnostima. 
 
Azra Hadžiahmetović osvrnula se na pojam parlamentarne diplomacije, navodeći kako ne bi bilo 
loše da Ministarstvo vanjskih poslova BiH razmisli o tome na koji način ugraditi parlamentarnu 
diplomaciju u sve što bi moglo doprinijeti boljoj diplomatskoj aktivnosti BiH u svim segmentima. 
Ekonomska diplomacija zaslužuje posebnu pozornost te bi bilo dobro da MVP inicira neke stvari  
i izvidjeti što se to zajedno može uraditi u tom smislu. Ona podržava Izvješće MVP-a, ali je 
mišljenja da parlamentarci nisu dobili izvješće o radu Vijeća ministara nego pojedinačna izvješća 
o radu svakog ministarstva. Pridružuje se općem mišljenju o Izvješću Vijeća ministara BiH. 
 
Sadik Ahmetović kazao je da, bez obzira što je dvojio glede koncepta ovoga Izvješća, ne bi 
trebalo produbljivati niti otvarati neka pitanja koja nas mogu odvesti u drugom smjeru, koji možda 
i nije u nadležnosti Vijeća ministara već nekog drugoga. Povjerenstvo bi trebalo dati pozitivno 
mišljenje o Izvješću, imajući u vidu da će nedostaci koje smo čuli biti otklonjeni zajedno s 
Povjerenstvom za vanjske poslove. Naglasio je da bi u idućem razdoblju trebalo ostvariti 
određene kontakte između Povjerenstva za vanjske poslove i Ministarstva vanjskih poslova BiH. 
 
Denis Bećirović u raspravi je podsjetio na potpisani Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju u 
lipnju prošle godine, navodeći kako su tada domaća javnost i brojni međunarodni predstavnici  
očekivali da će BiH intenzivirati poslove kako bi što prije dobila status kandidata za ulazak u 
Europsku uniju. Međutim, dogodilo se nešto suprotno od očekivanja.  Kada se usporedi što je 
radilo  Vijeće ministara s onim što su radile  vlade drugih zemalja,  dođe se do zaključka da BiH 
u svemu mnogo zaostaje. Osobito zabrinjava činjenica da BiH nije realizirala niz preuzetih 
obveza,  a za to nema opravdanja. Stoga je naglasio da će on, kao zastupnik SDP-a, glasovati 
protiv Izvješća o radu Vijeća ministara.  
 
Husein Nanić rekao je da članovi Povjerenstva ne mogu raspravljati o radu jednog ministarstva, 
jer kao zastupnici nisu ni glasovali za jednog ministra već za cijelo Vijeće ministara BiH. Ovako 
pojedinačno Izvješće tehnički nije dobro stavljeno na raspravu. Što bi to značilo kada bi 
Povjerenstvo odbilo izvješće jednog ministarstva, a riječ je o raspravi o Izvješću o radu Vijeća 
ministara BiH, što je pogrešan pristup. Ako Dom bude glasovao o pojedinačnim izvješćima 
ministarstava, onda je to nešto drugo. Zato ne možemo glasovati o Izvješću o radu MVP-a. 
Možda bi izvješća određenih ministarstava i pala, jer su zaslužila negativnu ocjenu, no to je 
naprosto  nemoguće. Naveo je kako je nedavno bio nazočan sjednici Glavnog odbora Svjetskog 
saveza dijaspore u Stuttgartu, te da je u Konzulatu BiH u Stuttgartu doživio veoma negativno 
iskustvo. Posjetio je i Predstavništvo Republike Srpske u Stuttgartu, čiji je rad  na njega ostavio 
pozitivan dojam. To ne bi dovodio u izravnu vezu s Izvješćem o radu MVP-a, ali je njegovo 
iskustvo iz ovoga Konzulaltu vrlo negativno.  
 
Milica Marković kraće je govorila o Izvješću dopunjujući svoje izlaganje s prethodne sjednice 
Povjerenstva. I ona je navela da je i imala jako negativno iskustvo u Veleposlanstvu BiH u 
Berlinu, ali je navela i pozitivne primjere, poput Veleposlanstva BiH u Parizu, Misije BiH u 
Strasbourgu itd. U vezi s primjedbama koje je iznijela na prijašnjoj raspravi o ekonomskoj 
diplomaciji, stanju u DKP-u BiH i kadrovsko-tehničkoj strukturi MVP-a kazala je kako je primjetno 
ponavljanje određenih negativnih tendencija u našim DKP-ima te kako još imamo 
veleposlanstava u kojima nisu imenovani veleposlanici, npr u Beogradu. MVP je moralo 
poduzeti sve potrebne aktivnosti kako bi veleposlanik bio imenovan. Njena opća primjedba 
odnosila se na imidž BiH u svijetu, koji se nije popravio, a povezan je i s ekonomskom 
diplomacijom. Te dvije stvari nisu ili nisu dovoljno uređene, naročito zbog sve većih zahtjeva za 
što bržim napretkom BiH k euro-atlantskim integracijama i Europskoj uniji. Svemu tome sigurno 
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je doprinijelo i unutarnje stanje u MVP-u, što uopće ne ide u prilog BiH, a nema nikakvih 
pokušaja anuliranja ili bar amortiziranja tih pojava.  
U 2009. godini Ministarstvo bi trebali imati tri prioriteta u radu: ekonomska diplomacija, 
sređivanje odnosa u DKP mreži BiH i popravljanje imidža BiH u smislu približavanja. 
 
Slavko Matić rekao je kako je i on imao određenih primjedaba i zamjerki na Izvješće o radu i 
njegov sadržaj. Zahvalio se Ministarstvu što se potrudilo odgovoriti na veći dio primjedaba, ali je 
samo djelomično zadovoljan odgovorom. Nije želio ponavljati ono što su kazali prethodni 
govornici, posebice H. Nanić i M. Marković, no i dalje cijeni da je vođenje kadrovske politike u 
MVP-u s aspekta zastupljenosti hrvatskog naroda vrlo loše, s tendencijom pogoršavanja a ne 
poboljšavanja prema adekvatnoj zastupljenosti predstavnika toga naroda na ključnim 
pozicijama, od pomoćnika do voditelja  sektora, odjela i sl. Nije želio komentirati dio koji se tiče 
konzula i veleposlanika, ali se osvnuo na odluke koje je MVP tehnički i operativno pripremio za 
Predsjedništvo, a koje su bile pogrešne. To su odluke o drugačijem ustanovljavanju DKP mreže, 
o gašenju određenih konzulata u Njemačkoj, o otvaranju novih, o gašenju jedinog 
veleposlanstva na cijelom kontinentu, poput Južne Amerike i sl., te što BiH dugo nema 
veleposlanika u Bruxellesu. U vremenu kada nam treba svaki veleoslanik, ne smije se događati 
da takva mjesta stoje upražnjena mjesecima. Neprimjereno je i što BiH ni dan-danas nema 
veleposlanika u Beogradu, što bitno narušava dobrosusjedske odnose. Slavko Matić naglasio je 
da neće glasovati protiv Izvješća jer pripada stranci koja je u parlamentarnoj većini, ali ga ne 
može ni podržati. 
  
Sead Avdić podržao je inzistiranja da tijekom rasprave o ovako važnim dokumentima budu 
nazočni ministar ili njegova zamjenica.  Sugerirao je prije sjednice dogovoriti odgovarajući 
termin kako bi ministar ili zamjenica ministra mogli doći na sjednicu. Točno je da 
Ministarstvo obrađuje predmete i prijedloge, ali Predsjedništvo BiH imenuje veleposlanike i 
konzule, a MVP na to uopće nema utjecaja. Na primjedbe zastupnika Huseina Nanića i 
Milice Marković u vezi s konzulatima odgovorio je kako će se potruditi da te pojave budu 
ispitane. U vezi s ocjenom pada imidža BiH, Sead Avdić rekao je kako ta ocjena ne stoji. 
Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju s EU jedan je od najvećih dosega na promociji BiH. 
U tijeku je aktivna kampanja za prijam BiH u nestalno članstvo Vijeća sigurnosti 
Ujedinjenih naroda. Naša država dobila je jednoglasnu podršku zemalja istočne Europe i 
jedini je kandidat sa 69 potpisanih suglasnosti država, tako da bismo do listopada trebali 
dostići brojku od 128 potpisa, jer će tada biti izbor za Opću skupštinu UN-a. To bi bio 
najveći doseg nakon Daytona.  
 
Nakon rasprave predsjedatelj Slavko Matić na glasovanje je stavio Izvješće MVP-a BiH. 
S tri glasa „za“, dva „protiv“ i tri „suzdržana“, Povjerenstvo je podržalo Izvješće o radu 
Ministarstva vanjskih poslova za 2008. godinu. 
 
Ad – 6. Razmatranje Plana rada Ministarstva vanjskih poslova BiH za 2009. godinu 
 
Predsjedatelj Slavko Matić izvijestio je da je Plan unutarnji akt Ministarstva te ga 
Povjerenstvo ne bi trebalo usvajati, jer se o njemu treba izjasniti Vijeće ministara BiH. 
Stoga smatra da je Plan dostavljen Povjerenstvu radi informiranja, a članovi mogu dati 
određene prijedloge i sugestije iznesene i u raspravi o prethodnoj točki. Također je ocijenio 
dobrim što je Ministarstvo dostavilo i dokument ''Strateški pravci za ekonomsku 
diplomaciju''  jer može potaknuti neka nova pitanja. 
 
Nije bilo rasprave. 
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Predsjedatelj je konstatirao da je Plan primljen k znanju, te se uz već rečene prijedloge i sugestije 
pozivaju članovi Povjerenstva za vanjske poslove da, ukoliko imaju prijedloga i sugestija,  ih 
dostave Ministarstvu u idućih nekoliko dana.  
 
Nakon toga je predsjedatelj izvijestio da su preostale točke dnevnoga reda informativnog 
karaktera i pozvao članove Povjerenstva da se prijave za raspravu o ovim materijalima. 
Pozvao je tajnicu Povjerenstva Merdžanu Iglica da informira Povjerenstvo o terminu 
posjeta Estoniji i Švicarskoj. 
 
Merdžana Iglica upoznala je Povjerenstvo s terminom posjeta, i to Estoniji od 17. do 20. 
svibnja i Švicarskoj od 28. do 30. lipnja 2009. godine. Zamolila je članove Povjerenstva da 
se opredijele za jedno od dviju odredišta, s obzirom na stajalište Kolegija Zastupničkog 
doma PSBiH o ograničavanju broja izaslanstava na tri člana Povjerenstva. 
 
Ad-7. Razmatranje Informacije o međunarodnim ugovorima i sporazumima za  
            ratificiranje u 2009. godini (materijal MVP-a BiH) 
 
Članovi Povjerenstva primili su k znanju Informaciju o međunarodnim ugovorima i sporazumima 
za ratificiranje u 2009. godini. 
 
Ad-8. Izvješća i materijali pristigli Povjerenstvu: 
10. Zabilješka sa sastanka članova Zajedničkog povjerenstva za europske integracije 

PSBiH s Jelkom Kacinom, zastupnikom u Europskom parlamentu, u svojstvu 
izaslanika Hansa Gerta Potteringa 

11. Informacija o raspravi o BiH na sastanku Vijeća EU za opće poslove i vanjske odnose, 
16. 3. 2009. godine u Bruxellesu (sačinitelj: MVP BiH) 

1. Pismo Solana – Rehn ministrima vanjskih poslova EU, od 13. 3. 2009. 
2. Zajednička akcija Vijeća EU o imenovanju EUSR-a u BiH 

• Izvješće o posjetu ministra vanjskih poslova BiH Svena Alkalaja Alžiru (sačinitelj: 
MVP BiH); 

• Zajednički prijedlozi imena sudionika Okruglog stola o temi: ''Poboljšanje 
poštivanja vojno-političkih obveza BiH unutar UN-a i OESS-a (materijal Misije 
OESS-a u BiH); 

• Pismo ministra vanjskih poslova BiH Svena Alkalaja predsjedniku Narodne 
skupštine Republike Srpske, Igoru Radojičiću. 

 
 
Denis Bećirović je u vezi s pismom ministra vanjskih poslova BiH predsjedniku Narodne 
skupštine RS-a  rekao da je i ranije slušao o ovakvim aktivnostima. Jasno je da su 
vanjskopollitičke aktivnosti isključiva nadležnost BiH, te on ovo pitanje uzima veoma ozbiljno.   
Predložio je Povjerenstvu usvajanje sljedećeg zaključka  -  traži se od MVP-a BiH službena 
informacija o vanjskopolitičkim aktivnostima institucija RS-a u zadnje dvije godine. –
Zaključak je usvojen s pet glasova „za“ i jednim „protiv. 
 
Sadik Ahmetović govorio je o zajedničkim prijedlozima sudionika okruglog stola o temi 
''Poboljšanje poštivanja vojno-političkih obveza BiH unutar UN-a i OESS-a (materijal Misije 
OESS-a u BiH), predloživši Povjerenstvu da podrži zajedničke prijedloge proizišle iz 
rasprave na okruglom stolu. 
 
Povjerenstvo je jednoglasno podržalo ovaj zaključak. 
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Slavko Matić se na kraju sjednice zahvalio članovima Povjerenstva. 
 
Sjednica  je završena u 13.40. sati. 
 
 
 
Zapisnik  sačinio: 
Miroslav  Stanišić, stručni suradnik u Povjerenstvu za vanjske  poslove. 
 
 
    
    Tajnica  Povjerenstva                                                                      Predsjedatelj 
                                                          
      Merdžana Iglica                                                                             Slavko  Matić 
 
 
 
 
 
Kopija:  MVP-u BiH  


